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  ZASTUPITELÉ OBCE ŘENČE PŘEJÍ VŠEM OBČANŮM 
 KRÁSNÉ VÁNOČNÍ SVÁTKY A V NOVÉM ROCE 2014 

 PEVNÉ ZDRAVÍ, ŠTĚSTÍ A SPOKOJENOST. 
 
 
 

MILÉ DĚTI A VÁŽENÍ DOSPĚLÍ,  
SRDEČNĚ VÁS ZVEME I LETOS NA JIŽ TRADIČNÍ ZPÍVÁNÍ KOLED 
U STROMEČKŮ: 
 
 

ŘENČE   
20. 12. 2013 v 17:00 hodin 
 

HÁJE 
21. 12. 2013 v 17:00 hodin 
 

OSEK 
21. 12. 2013 v 18:00 hodin 
 

PLEVŇOV 
22. 12. 2013 v 17:00 hodin 
 

LIBÁKOVICE 
22. 12. 2013 v 18:00 hodin 
 

KNIHY 
23. 12. 2013 v 17:00 hodin 
 

VODOKRTY 
23. 12. 2013 v 18:00 hodin 
 
MŠE V KOSTELE 
Slavnost Narození Páně v kostele sv. Cyrila a Metoděje v Řenčích se koná v úterý 25. 12. 2013 od 
11:45 hodin. Mše svatá se uskuteční v neděli 5. 1. 2014 od 15:00 hodin. 

 



VÁNOČNÍ PŘÁNÍ 
 
Milí spoluobčané, 
prožíváme krásný předvánoční čas, zdobíme své domovy, nakupujeme dárky a pečeme 
cukroví. Chceme vytvořit tu nejlepší atmosféru vánoční pohody pro naše blízké. Přeji Vám, 
abyste se oprostili od uspěchaných a neklidných dnů a užívali si předvánoční pohodu. Vánoce 
jsou ten nejkrásnější čas pro vzájemnou toleranci. Věřím, že alespoň něco z těch vzájemných 
přání a úsměvů v nás zůstane i pro příští rok. 
Děkuji Vám všem dobrovolníkům, kteří ve svém volnu připravujete a organizujete nejrůznější 
sportovní, kulturní a kuliná řské akce, moc si Vaší práce vážím.  
Hezkou předvánoční tradicí je zpívání u stromečků i letos budeme koledovat ve všech sedmi 
našich vesnicích. Přijďte si zazpívat, zahřát se svařákem, popřát sousedům a navodit tu 
správnou atmosféru Vánoc. 
Přeji nám všem opravdovou vánoční radost, vzájemnou toleranci a pevné zdraví v novém roce 
2014.   

                        Miloslava Loudová, 
starostka 

AKCE ROKU 2013: 
- Zahájení provozu mateřské školky  
- Zajištění průběhu voleb prezidenta v našich pěti volebních okrscích 
- Výběrové řízení na odborného lesního hospodáře, uzavření smlouvy s novým OLH 
- Žádost o dotaci z Programu rozvoje obnovy venkova Plzeňského kraje - neposkytnuto 
- Nový vzhled webových stránek obce, získání ocenění Zlatý erb 2013 2. místo v rámci Plzeňského 

kraje a celoroční administrace stránek 
- Schválení územního plánu Obce Řenče 
- Vysázení stromků v obecním lese 10.000 ks, ožin, nátěr mladých porostů 
- Žádost o dotaci na školu z rozpočtu Plzeňského kraje na havarijní stavy (fasáda ZŠ) – poskytnuto 

250 000,- Kč 
- Žádost o dotaci na SZIF projekt Modernizace venkovské školy (interiér a výbava ZŠ) – poskytnuto 

350 019,- Kč 
- Oprava části místní komunikace Osek – Háje (z dotace přiznané v roce 2012), administrace a 

vyúčtování dotace 
- Rekonstrukce místní komunikace 29b Libákovice (z dotace přiznané v roce 2012), administrace a 

vyúčtování dotace 
- Zpracování prezentace obce pro soutěž Vesnice roku, získání bílé stuhy za činnost s mládeží 
- Vydání lesního hospodářského plánu pro roky 2013 – 2022 
- Zajištění dotací na pracovníky údržby při obecním úřadu 
- Rekonstrukce interiéru jídelny, výdejny, šatny, skladu a chodby ZŠ 
- Oprava fasády základní školy, vstupního přístřešku a části dešťových okapů a svodů 
- Rekonstrukce chodníku a plotu okolo školní zahrady 
- Revitalizace školní zahrady 
- Pořízení nových školních lavic, židlí, kateder a nábytku do rekonstruovaných prostor školy 
- Oprava místních komunikací – propadlé části po plynofikaci  
- Realizace veřejné zeleně na návsi v Libákovicích po odstranění váhy a pokácení napadených stromů, 

výsadba nových stromů (lípa malolistá) 
- Oprava fasády kaple v Libákovicích a odvodnění jejích základů 
- Uspořádání setkání rodáků obce Libákovice včetně vydání pamětní publikace 
- Dokončení projektové dokumentace a podání žádosti o územní rozhodnutí a stavební povolení na 

KZ Vodokrty 
- Aktualizace Strategického rozvojového plánu Obce Řenče 
- Zajištění průběhu voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR v našich volebních okrscích 
- Zpracování zadávací dokumentace a provedení výběrového řízení na těžbu a odkup dřevní hmoty 

v k. ú. Libákovice, dodavatelská realizace zakázky  



- Oprava lesních cest na Libákovicku 
- Rozšíření veřejného osvětlení u MŠ 
- Rekonstrukce sociálního zařízení u vinárny v KZ Řenče 
- Příprava projektové dokumentace a rozpočtů pro opravu chodníků v Řenčích a obnovu chodníku 

v Libákovicích (v roce 2013 byl oddělen a získán pozemek pod tímto chodníkem od PK) 
- Podání žádosti do Operačního programu Životní prostředí o dotaci na pořízení kompostérů 
- Příprava žádosti o přeložku elektrického vedení za účelem vytvoření obytné zóny Z66 - Řenče 
- Převody pozemků od ČR, zpracování kupních a nájemních smluv 
- Zajištění svozu nebezpečného odpadu 2x ročně zdarma pro občany 
- Zajištění svozu objemného odpadu – zdarma pro občany 
- Zimní údržba místních komunikací a veřejné zeleně 
- Finanční přispívání na: letní tábor dětí, dětské dny, Sbor dobrovolných hasičů Libákovice, TJ Řenče, 

SK Vodokrty, Ženy Vodokrty, Kalamity, VW West Brouk, lyžařské kurzy, zásobování obcí 
potravinami 

- Uspořádání tradičních kulturních akcí: dětský bál, obecní bál, setkání s důchodci, vítání občánků, 
zájezdy do divadla, jarní výšlap na Kožich, podzimní zájezd s Ing. Bělem, koncert Haydnových 
hudebních slavností, vánoční jarmark, adventní koncert v kostele, zpívání u stromečků 

- Podílení se na organizování dvou semestrů univerzity třetího věku, Tříkrálové sbírce v Řenčích, 
Libákovicích, Vodokrtech a v Oseku, kurzech pro dospělé a děti ve škole, zdravotního cvičení, 
mistrovství ve sjezdovém lyžování, nově též rybářských závodů 

- Osobní gratulace jubilantům 
- Zajištění masáží a pedikúry pro občany, objednávky kominíka, zajištění prostor pro kadeřnictví 
- Prodej vánočních stromků, administrace a výdej známek na nádoby na domovní odpad 
- Bylo provedeno a zaúčtováno 1177 bezhotovostních převodů a 852 hotovostních plateb, přijato, 

vydáno a zaúčtováno 333 faktur a 33 vnitřních účetních předpisů (k 15. 12. 2013) 

 
OBECNÍ ÚŘAD OZNAMUJE, ŽE BUDE OD 23. 12. 2013 DO 1. 1. 2014 
UZAVŘEN. POSLEDNÍM ÚŘEDNÍM DNEM ROKU 2013 JE STŘEDA 18. 12. 
2013 A PRVNÍM ÚŘEDNÍM DNEM ROKU 2014 JE PONDĚLÍ 6. 1. 2014. 

 
ROZPOČET 2014 

Milí spoluobčané, přiblížil se konec roku a s ním nejen potřeba bilancovat a hodnotit naši 
práci za uplynulý rok, ale také potřeba plánovat práci na rok příští. Dovolte mi, abych využila této 
příležitosti a malou úvahou Vám přiblížila finanční záměry naší obce na rok 2014. Rozpočet na příští 
rok bude poprvé od roku 2006, kdy zastávám funkci starostky, sestaven jako schodkový, tedy 
předpokládáme, že v příštím roce naše výdaje překročí předpokládané příjmy. Celý tento schodek 
však bude pokryt z finančních úspor obce vytvořených od roku 2006. Přestože část úspor byla již 
využita na finančně náročnou výstavbu mateřské školky v roce 2012, bude možné i v roce 2014 
pokrýt plánované finančně náročné akce plně z rezerv, aniž by si obec musela brát úvěr.  

Finančně nejnáročnější akcí roku 2014 bude bezpochyby výstavba kulturního zařízení ve 
Vodokrtech. Obec Vodokrty, naše druhá největší obec, nemá již řadu let vhodné společenské 
prostory, které by občané mohli využívat. Výčep je provozován ve stísněných prostorech bývalých 
šaten sportovců, ve kterých není sociální zařízení a jako toalety musí být návštěvníky užívány 
rozpadající se venkovní záchodové budky (původní příslušenství koupaliště). Omezený prostor šaten 
sice poskytuje možnost jednoduchého posezení pro přibližně 20 hostů, ale není jej možné využít pro 
jakékoli širší společenské aktivity jako je například setkání více lidí, tanec, živá hudba, dětské 
besídky, soutěže a podobně. V obci Vodokrty až do devadesátých let fungoval hostinec se sálem na 
návsi, který byl občany ke komunitnímu setkávání využíván. Hostinec byl však po revoluci vrácen 
původním majitelům a již ke svému účelu neslouží. Obec vlastní ve Vodokrtech historickou budovu 



čp. 36 (vedle vánočního stromu), která je využívána jako volební místnost a je zde umístěna 
knihovna. Tato budova je v havarijním stavu, není zde zavedena ani voda a není zde žádné sociální 
zařízení, což způsobuje potíže zejména při konání voleb. Její prostorová dispozice a stav 
neumožňuje provedení rekonstrukce vhodným způsobem tak, aby mohla plnit funkci tolik 
potřebných společenských prostor. Z tohoto důvodu zastupitelstvo obce již usnesením ze dne 7. 3. 
2012 schválilo výstavbu kulturního zařízení ve Vodokrtech. Nově navrhované prostory by měli 
občanům obce vytvořit odpovídající zázemí pro společenský život. Bude vytvořen odpovídající 
výčep s menším sálkem tak, aby mohl být využit k pořádání kulturních akcí s živou hudbou. V tomto 
prostoru si budou moci rodiče též uspořádat například tolik žádané akce typu Mikulášské nadílky, 
kterou jsem měla možnost navštívit v kulturním zařízení na Hájích. Zde jsem si opět plně uvědomila, 
jak důležité je, aby obec zajistila svým občanům zázemí pro vzájemné setkávání a společné 
prožívání životních okamžiků nejen našich dětí, ale i dospěláků. Prostor bude též plnit funkci 
volební místnosti pro Vodokrty a Knihy. Bude zde také místnost knihovny, sociální zařízení a 
prostor skladu. V budově jsme se rozhodli vytvořit i minimální prostor pro bydlení. Důvodem 
k tomuto rozhodnutí je jednak využití prostoru v objektu tak, aby byl zachován jeho obdélníkový 
půdorys a jednak příležitost získat případné sociální bydlení na přechodnou dobu nebo v případě 
získání vhodného provozovatele budovy, využít prostor minigarsoniéry k bydlení provozovatele. 
Obydlení by přineslo též snížení rizika vloupání do objektu.  

Doufám, že náš záměr se shledá s porozuměním drtivé většiny obyvatel naší obce. 
S výjimkou Plevňova a Knih ve všech obcích existují funkční zařízení, která jsou našim občanům 
k dispozici. V posledních letech byly do těchto zařízení investovány nemalé finanční prostředky. 
Kulturní zařízení na Hájích bylo vystavěno a zkolaudováno v roce 2003. V kulturním zařízení Osek 
byla provedena v roce 2011 kompletní rekonstrukce interiérů a elektřiny, vyměněna okna a vyrobeno 
opláštění pergoly. V roce 2012 byla v kulturním zařízení v Libákovicích a v Řenčích provedena 
úplná výměna všech oken a venkovních dveří. Dále byly v Libákovicích provedeny částečné vnitřní 
stavební úpravy, výstavba pergoly a nátěr fasády hostince. V Řenčích nejprve proběhla rekonstrukce 
pánských toalet u výčepu, dále v roce 2012 úplná rekonstrukce kuchyně a zázemí personálu, 
následně byly provedeny stavební úpravy vinárny a nyní zde probíhá totální rekonstrukce toalet u 
vinárny. V lednu 2014 se bude v KZ Řenče pokračovat úpravou dámských toalet u výčepu.  

Další velmi významnou výdajovou rozpočtovou položkou v roce 2014 budou prostředky 
uvolněné na tolik potřebné opravy chodníků v obci Řenče a na obnovu chodníku v Libákovicích. 
V Libákovicích též plánujeme provedení odvodnění od domu pana Baxy. Dle dotačních možností 
bychom rádi přistoupili také k opravám místních komunikací. Zejména k dokončení opravy úseku 
Osek - Háje, který díky vstřícnosti vlastníků je včetně pozemků plně ve vlastnictví obce. Podle 
množství finančních prostředků uvolněných z krajského rozpočtu bychom rádi též opravili 
komunikaci ve spodní části obce Řenče, pod níž se nám pozemek podařilo získat od původního 
vlastníka, kterým byl Plzeňský kraj. 

Na stránce příjmové je vedle příjmů dle rozpočtového určení daní kalkulováno též s poměrně 
vysokým příjmem z pěstební činnosti. Důvodem je připravovaná těžba v přestárlém porostu v oblasti 
Cikánky. Problematiku nutnosti těžby přestárlých porostů ztrácejících svoji hodnotu jsem již 
vysvětlovala v minulém zpravodaji. Další příjmovou položkou budou peníze od Svazku pro 
plynofikaci obcí, které naše obec získá na základě smlouvy uzavřené mezi svazkem a společností 
RWE o prodeji plynového potrubí. Tyto peníze jsou v rámci svazku rozdělovány postupně v období 
deseti let a každá obec získá podíl dle rozsahu stavby a úspěšnosti připojení. Dále předpokládáme 
získání dotační částky 600 000,- Kč za úspěšnou účast naší obce v soutěži Vesnice roku 2013. 

Rozpočet obce na rok 2014 je k dispozici na úřední desce a na webových stránkách a bude 
projednáván 18. 12. 2013 na veřejném zasedání na Hájích. 

Miloslava Loudová 



VÁNOČNÍ NADÍLKA  
I zvířátka chtějí oslavit Vánoce. Pokud jim chceš něco dobrého nadělit, přijď 24. 12. 2013 v 9:30 
na zastávku v Řenčích. S sebou si vezmi kaštany, jablíčka, teplé oblečení a vánoční veselou 
náladu. Budu se těšit.  

Ivča 

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE  

12. 1. 2014 – lyžařský kurz – lyžařský areál Hohen Bogen 

18. 1. 2014 – dětský bál – sál Řenče, hudba Asfalt 

19. 1. 2014 – lyžařský kurz - lyžařský areál Hohen Bogen 

26. 1. 2014 – lyžařský kurz - lyžařský areál Hohen Bogen 

31. 1. 2014 – hasičský bál – sál Libákovice, hudba Sekvence 

  1. 2. 2014 -  myslivecký bál – sál Řenče, hudba Orient 

  2. 2. 2014 -  lyžařský kurz - lyžařský areál Hohen Bogen 

  9. 2. 2014 -  lyžařský kurz - lyžařský areál Hohen Bogen 

14. 2. 2014 - obecní bál – sál Řenče, hudba Ozvěny 

16. 2. 2014 -  lyžařský kurz - lyžařský areál Hohen Bogen  

16. 2. 2014 -  5. Mistrovství obce ve sjezdovém lyžování - lyžařský areál Hohen Bogen 

21. 2. 2014 – Extraband – sál KZ Řenče 

22. 2. 2013 -  dětský maškarní bál Libákovice (termín bude upřesněn) 

23. 2. 2014 -  lyžařský kurz - lyžařský areál Hohen Bogen  

  1. 3. 2014 -  masopustní průvod 

  7. 3. 2014 -  maškarní bál – sál Řenče, hudba Sekvence 
 
 

 
pořádá 

15. ročník vánočního turnaje ve stolním tenisu 
28. 12. 2013 od 9 hodin 

 v sále pohostinství Řenče 

startovné: 50 Kč, prezentace od 8:30 hodin 
 



OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2013 
 

NOHEJBAL 2013 
Vážení spoluobčané, opět je za námi celý rok a v době vánočního klidu je čas na bilancování a 
přípravu roku následujícího.  
V naší okresní nohejbalové soutěži se hrál již 9. ročník a poprvé došlo na rozdělení na dvě 
výkonnostní skupiny. Hrálo se dvoukolově každý s každým a všechna utkání byla proto naprosto 
vyrovnaná. V první skupině bylo 8 mužstev, ve druhé 7. Sice hrálo celkem 15 účastníků, ale ze 
starých týmů skončily Letiny a Tichota Team Zelené. Nahradily je nově vzniklé kluby Skašov a 
Čižice B. Soutěž proběhla bez problémů a dle rozpisu, pouze počasí nám nedovolilo sehrát plánovaný 
okresní turnaj trojic v Třemšíně a několik utkání se muselo překládat. Díky tomu, že jsme ze 
zaniklého klubu Zelené získali pro Háje jejich dva nejlepší hráče J. a Z. Cibulkovi, tak se nám po 
dvou letech podařilo opět získat celkové prvenství a celkem šestý titul. Přestože jsme poprvé v historii 
prohráli ve Bzí a i smolně doma s Prádlem A, nakonec jsme nejdůležitější poslední zápasy se štěstím 
zvládli. Ve skupině B jednoznačně zvítězily Kasejovice a nahradí v příštím roce Třemšín ze skupiny 
A. Řenče a Vodokrty B hrály se střídavými úspěchy ve skupině B. Vodokrty A se v tomto roce 
zúčastnily krajského přeboru. 
Nohejbal se stává celoročním sportem, je nutné trénovat po celou zimu a během volných termínů a 
prázdnin hrát turnaje. Letos jsme byli čtvrtí v Kožlanech, třetí v Pavlovsku a Kornaticích, druzí 
v Tachově a Prádle, vyhráli jsme turnaje ve Střížovicích, Skašově, Zálesí a noční turnaj ve 
Vodokrtech. Na turnaji v Pavlovsku jsme se utkali i s několika špičkovými hráči, mimo jiné i 
s mladým Hronem, třetím hráčem ze singlu z letošního mistrovství světa, a prohráli jsme až 
v posledním setu 8:10. Nakonec bych rád poděkoval OÚ za podporu a finanční příspěvky na činnost 
sportovních oddílů a klubů v naší TJ Řenče, což velmi motivuje a zavazuje k reprezentaci naší obce. 
Rovněž doufám, že se najdou finanční prostředky, že získáme dotaci na rekonstrukci asfaltového 
povrchu a hrazení v areálu v Řenčích a už v příštím roce zde budou moci trénovat mladí florbalisté. 
Přeji všem klidné vánoce a pohodu, do příštího roku hodně sil a vůli ke sportovním aktivitám, kterých 
je v našich obcí nespočet. 

  Václav Hrubý st., sekretář okr. svazu nohejbalu P-J 
hráč a trenér družstva Háje 

Výsledky Plzeň – jih 2013 skupina A  
Pořadí Tým Utkání Výher  Remíz Proher Skóre Body 
1. NO Háje 14 12 0 2 65 : 19 24 
2. TJ Sokol ČB Prádlo A 14 11 1 2 57 : 25 23 
3. AVZO NC Čižice A 14 7 4 3 48 : 36 18 
4. ZCHP Bzí A 14 6 5 3 47 : 37 17 
5. ZCHP Bzí B 14 3 6 5 39 : 45 12 
6. Střížovice 14 3 2 9 26 : 58 8 
7. NC Bezinkáři Roupov 14 3 1 10 29 : 55 7 
8. NK Třemšín 14 1 1 12 23 : 61 3 
 

Výsledky Plzeň – jih 2013 skupina B 
Pořadí Tým Utkání Výher  Remíz Proher Skóre Body 
1. NC Sokol Kasejovice 12 11 1 0 62 : 10 23 
2. TJ Úslavan Ždírec 12 8 3 1 49 : 23 19 
3. SK Vodokrty B 12 5 5 2 40 : 32 15 
4. TJ Řenče 12 4 2 6 34 : 38 10 
5. TJ Sokol ČB Prádlo B 12 3 2 7 23 : 49 8 
6. Brutus team Skašov 12 2 2 8 21 : 51 6 
7. AVZO NC Čižice B 12 1 1 10 23 : 49 3 



VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA T ŘETÍHO V ĚKU (VU3V) 
Letos na podzim se opět konaly přednášky VU3V. Sešlo se šest studentek a jeden student.  
My, „staří a pokročilí“, jsme si vybrali téma Lidské zdraví. Musíme přiznat, že čím více přednášek 
jsme absolvovali, tím více jsme u sebe nacházeli chorob. Prostě snůška civilizačních nemocí. Ale už 
si s nimi víme rady. Na jaře budeme pokračovat se studiem na téma Bylinky v čínské medicíně a 
začneme se léčit. 
Teď trochu vážněji. Hodně jsme se dozvěděli o lidském těle, zdraví a nemocech a jak jim 
předcházet. Už jenom dokázat dodržovat pokyny přednášejícího lékaře. 
Přednášky byly virtuální, promítané na plátno, ale měli jsme možnost mailem se ptát. Na počítači 
jsme vyplňovali testy z vědomostí, které jsme získali. Zjistili jsme, že ještě nepatříme do starého 
železa a něco se ještě dokážeme naučit. Taky máme nové kamarádky. Pro nás ta setkávání byla i 
trochu společenská událost.  
Nakonec bychom chtěli poděkovat všem, kteří Virtuální univerzitu třetího věku organizují a 
zajišťují. Ještě jednou díky a zveme všechny zájemce o studium bylinek. Na shledanou na jaře. 

         Studenky VU3V 
 

SK OSEK 
Rád bych Vás seznámil s činností Sportovního klubu v Oseku. Přes léto jsme dodělali hřiště na 
malou kopanou, které jsme otestovali v září. Kromě vyčištění koupaliště, jsme opravili dětské hřiště, 
které má novou barvu. Sportovní klub Osek v roce 2013 uspořádal dvě akce. První akcí byl Dětský 
den, který se velmi vydařil. Zúčastnilo se ho na 4 desítky dětí, což nás všechny velice potěšilo a už 
se připravujeme na příští rok. Druhou akcí byl turnaj v minikopané uspořádaný v září. Účast nebyla 
příliš veliká, sešly se pouze tři týmy. I přesto si tuto sportovní akci všichni pěkně užili. Nejlepší byl 
tým z Vodokrt, následoval tým poskládaný z hráčů z Holýšova a Oseka, a třetí skončil tým s 
hráči Oseku a Přeštic.  
Děkujeme všem spolupracujícím členům a vůbec všem, který se na našich akcí podílejí,  ale také 
všem zúčastněným. 

Josef Dolanský 
 
SDH LIBÁKOVICE      
ČINNOST PROVOZNÍ  
Rok 2013 zahájili libákovičtí hasiči dozazimováním techniky a přípravou dřeva na kulturní akce. 
Dne 19. ledna od 19 hod se uskutečnila v KZ Libákovice Výroční valná hromada sboru. Dne 8. 
února 2013 od 20 hod uspořádali libákovičtí tradiční hasičský bál se skupinou Sekvence, který se 
opět těšil hojné účasti. V únoru se členové sboru zúčastnili Výroční valné hromady 12. okrsku 
v kulturním zařízení v Letinech. 16. února provedli libákovičtí hasiči pro OÚ Řenče sběr plastového 
odpadu ve všech jejích částech. Rušný únor pak libákovičtí zakončili 23. 2. od 14 hod uspořádáním 
Dětského maškarního bálu v kulturním zařízení v Libákovicích. Měsíce únor a zejména březen pak 
byly ve znamení prořezávek křovin a stromů, spojené s úklidem spadaného listí v okolí hasičské 
zbrojnice Na Drahách. V zimních měsících pak byla zahájena náročná renovace motorové koňské 
stříkačky z roku 1932 (která probíhala ve stodole u Petra Vaniše ml. nepřetržitě až do červnových 
oslav výročí). V měsíci dubnu se libákovičtí zúčastnili jarního Velitelského dne 12. okrsku v Jarově, 
vyčistili okapy na hasičské zbrojnici a zahájili práce na opravách hasičské techniky. Dne 30. dubna 
jsme pak uspořádali stavění májky s posezením u hasičské zbrojnice.  
Od počátku roku probíhaly intenzivně schůze výboru, při kterých byly projednávány z velké části 
organizační záležitosti k zajištění Oslav výročí 120 let od založení libákovického sboru, které 
vyvrcholily dne 8. června 2013. V květnu bylo provedeno prodloužení platnosti STK na hasičské 
vozidlo AVIA. Čas plynul rychle jako voda a už tu byl ten slavnostní 8. červen 2013. Byl to den 
plný soutěží, vzpomínání, doprovodných akcí, ale také den plný setkávání lidí, kteří si našli 
v hojném počtu cestu na oslavy k hasičské zbrojnici a svými úsměvy kořenili nejen celé odpoledne i 
večer. A protože počasí oslavám přálo, mohl být slavnostní den spokojeně ukončen ohňostrojem i 
veselou taneční zábavou.  



14. -15. září proběhl výlet do sklípku do Čejkovic, 21.září provedli libákovičtí hasiči prezentaci 
zrenovované koňské stříkačky při Setkání rodáků Libákovic pořádaném Obecní úřadem, a konečně 
28.září uspořádal náš sbor u hasičské zbrojnice Na Drahách Dětský den a rožnění masa s posezením 
k ukončení letošní sezóny. V říjnu se pak členové sboru zúčastnili podzimního Velitelského dne 
okrsku s tématem „Nebezpečí hrozící při poruchách bioplynových stanic a systém třídění raněných 
při hromadných haváriích“, v listopadu pak periodického školení ze zdravovědy. Starosta sboru se 
pak zúčastnil Porady starostů. Dne 9. listopadu od 19 hod se uskutečnila v KZ Libákovice Členská 
schůze sboru. Dne 14. listopadu předal sbor na Obecní úřad Žádost o poskytnutí finančního 
příspěvku z rozpočtu Obce Řenče pro rok 2014. V měsíci listopadu pak zahájil sbor spolu OÚ Řenče 
intenzivní aktivity k vypořádání vlastnických podílů pozemku pod hasičskou zbrojnicí Na Drahách. 
Dne 5. prosince pak Libákovicemi prošli čerti s Mikulášem a anděly. V průběhu celého roku 
probíhaly rovněž pravidelné schůze výboru SDH. 
SOUTĚŽE 
- 18.05.2013 od 9:00 hodin – Okresní kolo soutěže v požárním sportu v Přešticích – muži 3.místo 
- 08.06.2013 od 11:00 hodin – Okrsková soutěž v Libákovicích – muži 2. místo – požární útok 2B 
nástřik, 100 m překážky 
- 08.06.2013 od 13:30 hodin – Soutěž v Libákovicích – 10. ročník Memoriálu Heleny Hajšmanové a 
10. ročník O pohár starosty SDH – muži 2. místo – požární útok 3B nástřik, ženy 3. místo – požární 
útok 2B nástřik 
- 06.07.2013 od 14:00 hodin – závody v Letinech – požární útok 2B nástřik – muži 2. místo, ženy 3. 
místo 
- 08.09.2013 od 13:30 hodin- závody v Losiné  - požární útok 2B nástřik – muži 6.místo 
JEDNÁNÍ S OBECNÍM ÚŘADEM  
- doložení způsobu využití finančního příspěvku z rozpočtu Obce Řenče pro rok 2012 
- podepsání smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku s rozpočtu Obce Řenče pro rok 2013 ve výši 
50 000,- Kč 
- v průběhu roku 2013 – jednání se zastupiteli OÚ Řenče ve věci oprav hasičské zbrojnice Na 
Drahách v Libákovicích a opravy hasičského vozu Avia včetně zajištění prodloužení platnosti STK 
- prezentace činnosti SDH Libákovice v rámci účasti Obce Řenče v soutěži Vesnice roku 
- předání žádosti o finanční příspěvek z rozpočtu obce na činnost SDH Libákovice pro rok 2014 
- samostatná jednání ohledně darování částí pozemku pod hasičskou zbrojnicí Na Drahách 
v Libákovicích jednotlivými majiteli Obci Řenče a podání žádosti o dodatečné vypořádání dědictví 
podílů tohoto pozemku za účelem převodu pozemku včetně nemovitosti (hasičská zbrojnice) do 
majetku Obce Řenče pro provedení nutné rekonstrukce objektu 
VSTUP DO HASIČSKÉ SEZÓNY 2014 
11. 1. 2014 od 19,00 hod kulturní zařízení Libákovice – Výroční valná hromada SDH Libákovice 
31. 1. 2014 od 20,00 hod kulturní zařízení Libákovice – Hasičský bál SDH Libákovice se skupinou 
Sekvence 
 
Přiblížil se konec roku, kdy čas vánoční klepe nám na dveře. Sbor dobrovolných hasičů 
v Libákovicích přeje tímto všem spoluobčanům hezký a poklidný vánoční čas a do nového roku 
pevné zdraví, hodně štěstí a životního optimismu. 

Za SDH Libákovice 
Miroslav Kšír 

PŘÍŠERKY D.Z.T.O                    
Po roce je tu opět čas předvánoční, doba adventu. Shánění dárků, pečení vánočního cukroví, 
důkladný úklid domácností, vánoční výzdobu domovů, vánoční večírky a besídky i nekonečné 
nákupy zná asi každý z vás.  Pojďme se v tomto čase na chvíli zastavit a zavzpomínat spolu s 
Příšerkami na rok, který pomalu končí.  
Minulý rok jsem si přála, aby nám třináctka přinesla štěstí. Stalo se tak. Rok 2013 byl pro nás velmi 
pestrý a – co se týče programu – i úrodný. Kromě tradičních akcí, které jsou už s naším oddílem 
neodmyslitelně spjaty, jsme podnikli i mnoho nového, pro nás mnohdy i mile překvapujícího. 
V zimě jsme opět zorganizovali oblíbené lyžařské kurzy. Pravidelně každou neděli jsme jezdili do 



lyžařského areálu Hohen Bogen, kde jsme se učili lyžovat, či jsme si svoji techniku neustále 
zdokonalovali. Neměla bych opomenout závody a závěrečný maškarní rej na sjezdovce. První 
letošní turistickou akci jsme naplánovali na konec března - a rovnou na celý víkend. V sobotu jsme 
navštívili lomy Malá Amerika, Velká Amerika a Mexiko nedaleko Karlštejna. Sice byl pekelný 
mráz, ale bylo krásné jasné počasí a svítilo slunko. Nezapomenutelným zážitkem byl piknik nad 
lomem Mexiko. Po návratu do Přeštic jsme se pěšky přesunuli do klubovny příchovických skautů, 
kde jsme nocovali. V neděli dopoledne nám Janina vyprávěla, jak se máme chovat při hromadných 
neštěstích. Odpoledne bylo vyhrazeno hře. Děti ve skupinkách chodily po Příchovcích a plnily různé 
úkoly. Všechny se velmi snažily. Do konce školního roku jsme ještě podnikli výšlap na rozhlednu na 
Kožichu a víkendovou akci v Žinkovech spojenou s Dnem dětí. Nocovali jsme ve školní družině a 
málem jsme se v neděli kvůli neustálému dešti a stoupající hladině rybníka nedostali domů.  
V červenci nás čekal tábor. I letos jsme strávili 7 dní na Babylonu u Domažlic. Tábor se nesl ve 
znaku pirátů. Děti byly rozděleny na dvě posádky a soutěžily v různých disciplínách, plnily úkoly. 
Za splnění získávaly černé perly. Každý den luštily různé hádanky a slovní hříčky, za jejichž 
vyluštění získaly kousek mapy. Po složení mapy zjistily, kde je ukryt poklad - pirátské šátky a 
sladkosti. Každý účastník byl navíc odměněn malým dárkem a pamětním listem. Během týdne jsme 
navštívili Kozinův statek v Újezdě a vyšplhali na Čerchov. Počasí nám letos konečně přálo - téměř 
denně jsme se chodili koupat a dokonce jsme si i zapádlovali na nafukovacích kánoích. 
Konec prázdnin jsme oslavili jaksepatří. Nocovali jsme na Březníku ve stanech, uvařili jsme si na 
ohni bramborovou polévku, ochutnali pečené brambory. Druhý den jsme jeli na kolech na hrad 
Švihov. Tam jsme si odpočinuli, prohlédli si důkladně hradní komnaty i podhradí a vydali se na 
cestu k domovu. Ještě jsme se zastavili v Příchovicích na zmrzlinu.  
K podzimu neodmyslitelně patří víkendovka na Šumavě. Letos jsme nebyli ubytováni na 
Rudolfovně, ale azyl nám poskytl penzion U Rosselu v Hojsově Stráži. V sobotu jsme po ubytování 
podnikli průzkumný výšlap po okolí spojený s hraním her. V neděli jsme vyrazili na celodenní výlet, 
trasa nebyla dětem prozrazena, musely si na ni přijít samy. Po splnění úkolu (mnohdy nelehkého) 
děti dostaly indícii, kam mají ve svém putování pokračovat (popřípadě byl v obálce i obnos peněz, 
pokud byly zapotřebí k dosažení další mety.) Vyjeli jsme lanovkou na Špičák, poté jsme si horu 
seběhli a pokračovali cestou necestou, polem nepolem k Čertovu jezeru, Rozvodí, Rudolfovně, 
Brčálníku až do Hojsovky. V neděli jsme hráli na louce hry a hledali pomocí hesel poklad. Nakonec 
byl objeven – originální placky. Ve vlaku cestou domů jsme si obličeje pomalovali barvičkami, tak 
namísto dětí v Přešticích vystupovala z vlaku zvířátka – myška, beruška, motýl, kravka, pes … 
V listopadu probíhaly nácviky na vánoční jarmark. Sehráli jsme pohádkový muzikál Princové jsou 
na draka a všechny děti si nácviky a zkoušky užívaly. Dokonce jsme i přespali v tělocvičně, tak pilně 
jsme trénovali. Představení samotné se všem divákům velmi líbilo, herci se hodně snažili. Poslední 
akcí tohoto roku bude nadílka zvířátkům na Štědrý den. 
Jak sami vidíte, ani letos jsme nezaháleli, nemluvě o pravidelných schůzkách, bruslení, lezení po 
skalách, sáňkování, vyrábění, hraní her… I příští rok tomu nebude jinak. Kromě tradičních akcí nám 
jistě přinese něco neočekávaného, něco překvapivého…. 
Krásné prožití vánočních svátků a pohodový úspěšný nový rok 2014! 

Ivča 
 

LETOŠNÍ ÚSPĚCHY NAŠICH MLADÝCH OB ČANŮ 
Jsme tři nadšení karatisté, kteří již několik let jezdí každou středu a pátek trénovat karate do Přeštic. 
Máme již spoustu úspěchů, ale rádi bychom se pochlubili s našimi posledními. 
Dne 10. 11. 2013 jsme se zúčastnili turnaje v karate NARAMA SEITO v Plzni a umístili se takto: 
Daniel Kastner – 1. místo v kata starší žáci 
Adam Hajžman – 3. místo v kumite starší žáci 
Jen pro vysvětlení, kata je soubor jednotlivých cviků a provádí se samostatně, ke každé barvě pásku 
patří jiná kata. 
Lukáš Duchek se bohužel posledního NARAMA SEITO nezúčastnil, ale má také spoustu úspěchů 
z jiných soutěží. 

Daniel Kastner 



 
 
V roce 2013 oslavili svá významná životní výročí: 
 
80 let  Brunátová Marie, Vodokrty   84 let  Fišerová Jiřina, Vodokrty 
 Hrubý Zdeněk, Háje      Jindřichová Jarmila, Řenče 
 Teršová Zdeňka, Vodokrty   85 let Kaslová Věra, Vodokrty  
 Hrubá Jarmila, Háje     Šole Josef, Řenče 
 Přibáňová Miroslava, Háje    Tančouz Josef , Řenče 
 Rádl Karel, Plevňov     Terš Jaroslav, Vodokrty  
 Štych Bohumír, Řenče   86 let Kasl Miloslav, Vodokrty  
81 let  Brunát Jan, Vodokrty     Regner Jan, Knihy  
 Česal Václav, Vodokrty   88 let Kokošková Anna, Libákovice  
 Dražský Václav, Řenče   89 let  Cibulková Vlasta, Řenče 
 Strejc Stanislav, Řenče    Česáková Věra, Řenče  
 Tišlerová Marie, Vodokrty   90 let  Kabát Karel, Řenče 
82 let Hraběta Josef, Libákovice   91 let Česáková Růžena, Vodokrty  
 Kůsová Anna, Řenče     Špelinová Marie, Osek 
 Tančouzová Miloslava, Háje      
83 let   Baxa Josef, Libákovice     
 Bradová Anna, Libákovice     
 Bradová Božena, Libákovice      
 Pašek Josef, Řenče       
 Tišler Josef, Vodokrty     
            

VŠEM JUBILANT ŮM JĚŠTĚ JEDNOU UPŘÍMN Ě BLAHOPŘEJEME 
 A DO DALŠÍCH LET P ŘEJEME DOBRÉ ZDRAVÍ, SPOKOJENOST A ŽIVOTNÍ 

POHODU. 
 
Počet občanů s trvalým pobytem k 15. 12. 2013 (bez cizinců) 
 
  ženy muži celkem   (rozdíl k 2012)       
Řenče  157 159 316            (-6) 
Vodokrty   91   84 175  (0) 
Libákovice   74   80 154  (-4) 
Osek    51   59 110  (-6) 
Háje    41   39   80  (0) 
Plevňov   15   14   29  (0)  
Knihy      9     7   16  (0) 
celkem  437 443 880  (-16) 
 
V roce 2013 se narodilo 8 dětí (+1 se narodil po 15. prosinci 2012) a zemřelo 10 občanů. Průměrný 
věk je 42 let. 
 
V roce 2013 zemřeli: 
Sýkora Zdeněk, Řenče (34 let)   Hec Václav, Vodokrty (65 let) 
Vlčková Jarmila, Řenče (69 let)   Vlček Josef, Řenče (75 let) 
Přibáň Jaroslav, Vodokrty (81 let)   Benda Jan, Řenče (91 let) 
Hrubá Helena, Plevňov (81 let)   Brejchová Božena (93 let) 
Mašková Růžena, Řenče (89 let)   Hajžmanová Marie, Osek (94 let) 
 
Rodinám zemřelých vyjadřujeme upřímnou soustrast. 



Z OBECNÍCH KRONIK 
1983 
Dostavěny chaty na 6 parcelách ve Vodokrtech za rybníkem. 
Začala výstavba hřiště na odbíjenou v rámci areálu koupaliště Vodokrty. 
Celý podzim byl slunečný, teplotně nadnormální a srážkové podprůměrný. Při podzimních pracích 
způsobilo sucho obtíže při orbě a přípravě půdy. V říjnu a listopadu se rozšířily polní myši, které 
škodily na zasetých obilovinách a nejvíce na pícninách na orné půdě. 
Koncem roku byla provedena demolice objektu bývalého statku čp 1, který byl v posledních letech 
využíván zemědělským družstvem na výkrm mladého dobytka a obytná část byla ve velmi špatném 
stavu.  
 
1993 
Dnem 1. ledna 1993 vstupovala do života samostatná Česká republika. Dne 26. ledna byl zvolen 
prezidentem Václav Havel. Po celý rok 1993 se pokračovalo v přeměně celého hospodaření od 
státního vlastnictví k soukromému. 
V červnu byla dokončena oprava kapličky ve Vodokrtech. Nová krytina z břidlice stála obec 
3000 Kč. V Oseku byla dokončena oprava prodejny Jednoty.   
Do nových bytovek v Oseku se přistěhovalo prvních 14 občanů. 
Postupně byla provedena výměna všech kovových mincí a papírových bankovek vydaných ČNB. 
Byla vybudována nová autobusová zastávka v horní polovině obce Řenče nad školou. 
V zemědělském družstvu již není v provozu kravín v Řenčích, chybí i pracovní síly (ošetřovatelé 
skotu). V Plevňově se ve dvoře připravuje uzavření chléva, kde byl mladý skot. 
 
2003 
Proběhlo referendum o vstupu do Evropské unie. Proběhla volba prezidenta ČR, Václava Havla 
nahradil Václav Klaus. 
V letošním roce bylo vedení plynu protaženo přes Řenče a Plevňov až do Libákovic. V Řenčích a ve 
Vodokrtech byly zřízeny přípojky do jednotlivých domácností, stejně tak ve Knihách. V Oseku je 
hotova asi polovina.  
V Libákovicích proběhla soutěž uspořádaná 110. výročí založení SDH Libákovice. 
Dne 31. října 2003 skončila v ČR platnost desetníků a dvacetníků.  
Proběhla kolaudace kulturního domu na Hájích. 
Byl opraven panem Josefem Hrabětou a panem Josefem Šindelářem křížek na cestě mezi 
Libákovicemi a Řenčemi. 
Dne 15. listopadu uplynulo 250 let od doby, kdy se v obci začalo poprvé vyučovat. 
Rok 2003 byl nadprůměrně suchý s minimem dešťů, což se projevilo v podprůměrné úrodě 
zemědělských plodin, obilí, brambor a ovoce.  

 
OZNÁMENÍ OBECNÍHO Ú ŘADU 

KÁCENÍ D ŘEVIN  
Upozorňujeme občany, že přes zmírňující ustanovení vyhlášky č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a 
povolování jejich kácení, která nabyla účinnosti 15. 7. 2013, kterou se provádějí některá ustanovení 
zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny, je stále zapotřebí ve velké části případů vydání 
povolení ke kácení. Všechny potřebné informace jsou k dispozici na našich webových stránkách a 
naleznete je také v zářijovém zpravodaji, kde je tato problematika zpracována podrobněji. V případě, 
že nemáte jistotu, zda jednáte při kácení plně v souladu se zákonem, kontaktujete raději náš obecní 
úřad. 
 

TERMÍNY PRODEJE ZNÁMEK NA POPELNICE BUDOU ZVE ŘEJNĚNY 
V LEDNOVÉM ZPRAVODAJI. ZNÁMKY 2013 JSOU PLATNÉ DO 2 8. 2. 
2014. 



 

ZE ŠKOLY A ŠKOLKY  
 

Základní škola a mateřská škola Řenče, Řenče 44, 334 01 Přeštice 
 

telefon ZŠ: 377 895 596           telefon MŠ: 601558066            www.zsrence.cz 

 
 
ZE ŠKOLKY   
 

Konec roku bývá spojen s bilancováním a rekapitulací roku uplynulého. Neznám nikoho, kdo 
by se alespoň na vteřinku nezamyslel a nezhodnotil ten končící rok, jak z pohledu svého osobního 
života, tak z oblasti  pracovních úspěchů či neúspěchů.  I já se nyní ohlédnu za uplynulým, prvním  
rokem nově otevřené mateřské školy.   
 Začnu velkým poděkováním, protože za vynikající výsledek se sluší poděkovat. Toto 
poděkování patří voleným orgánům obce Řenče a zejména paní starostce za to, že se do stavby 
mateřské školy vůbec pustili a hlavně za úsilí spojené s tímto velkým projektem. Ne každá obec by 
tohle dokázala. Po otevření mateřské školy od ledna letošního roku stále probíhaly další starosti, 
které s provozem školky dále souvisely.  

Mezi nejrozsáhlejší akce letošního roku bych zařadila revitalizaci školní zahrady, o které lze 
jen říci, že je moc krásná a ačkoli svoji velikostí nepatří mezi největší, splňuje požadavky pro hry a 
činnosti dětí jak předškolního, tak mladšího školního věku. Další práce spojené s provozem naší 
mateřské školy, které byly realizovány v roce 2013, byly nově rekonstruované chodníky před školou 
a školkou, nové a opravené oplocení, ale např. i připravené prostory v garáži jako skladovací a 
úložný prostor, osvětlení u vchodu k MŠ a další. 

 Když uvádím práci odvedenou obecním úřadem, chci se zmínit o tom, co možná občané 
nevidí nebo nevnímají právě proto, že je to pro ně samozřejmostí - není to jen dobře odvedená práce, 
ale i přístup úřadu k lidem, komunikace a spolupráce úřadu nejen se školou, ale i kooperace obcí, 
sounáležitost, slušnost, nadšení, pomoc a pružnost. Když mluvím o pružnosti, při zkušenostmi s 
přeštických městským úřadem vím, o čem mluvím. Proto cítím velkou radost z toho, že to někde 
funguje a moc si vážím toho, že mohu s takovými lidmi také spolupracovat.  

 Teď několik vět přímo k provozu prvního roku mateřské školy.  
Při zahájení provozu mateřské školy bylo zapsáno 27 dětí, většina dětí byla a je z obce Řenče a 
jejich obcí. Při zápisu pro následující školní rok (2013/2014) poptávka po volných místech 
převyšovala kapacitu mateřské školy, proto se některé děti i z našich obcí (Řenče a okolí) nedostaly 
do MŠ, jednalo však o děti, které v září ještě nedovršily věku 3 let. Nové děti z ostatních obcí pro 
tento školní rok přijaty nebyly. Od září 2013 je zapsáno v MŠ 28 dětí - což je plná kapacita školy. 

Docházka dětí v první polovině roku nebyla vysoká a potýkali jsme se s vyšší nemocností, což bylo 
způsobeno velkým počtem menších dětí a také z důvodu, že nastoupily děti nové, které si zvykaly na 
kolektiv a jejich imunita nebyla dostačující - velmi laicky řečeno. Od září se situace velmi změnila: 
je minimální nemocnost a tudíž i docházka dětí je pěkná. 
  V současné době, to je po roce provozu, lze říci, že školka funguje jako každá jiná MŠ. Již v 
průběhu prvního roku došlo k vybavení školy, které odpovídá standardnímu vybavení. Drobné 
dovybavení bylo nakupováno většinou z finančních prostředků za školné (platby rodičů), provozních 
nákladů z obce, řadu učebních pomůcek v průběhu roku vyrobily a připravily učitelky z vlastních 



zdrojů. Děkujeme také rodičům, kteří věnovali některé hračky při zahájení provozu mateřské školy a 
také za to, že do školky nosí papírové kapesníčky a toaletní papír. Místo výdajů za tyto hygienické 
potřeby lze pak nakoupit potřeby pro hry dětí. 
 Školní stravování - obědy, dopolední i odpolední svačinky dětí včetně pitného režimu jsou 
přiváženy jedním autem společně pro MŠ i ZŠ. Platby a organizace dovozu fungují bez problémů. 
 Výchovně vzdělávací práce v naší školce je prováděna na základě zpracovaného školního 
vzdělávacího programu, který jsme nazvali Sedmikráska, podle kytiček, které krášlí budovu naší 
školky. S naším vzdělávacím programem Sedmikráska putujeme za sedmi krásami (činnosti dětí 
jsou plánovány v 7 tématických okruzích jako např. Putování podzimní přírodou a za krásami 
podzimního lesa, Putování za přátelstvím ap.)  

V posledním bloku letošního roku putujeme časem až do staročeských Vánoc a krok za 
krokem nás adventní kalendář dovede až do Vánoc.  

  
Na závěr bych ráda citovala jeden irský text, který se objevil v době adventu: 
  
Budeme mít o Vánocích konečně čas? A budeme vědět co s ním? 
 
Udělej si čas na myšlení, to je zdroj síly. 

Udělej si čas na hraní, to je tajemství mládí. 

Udělej si čas na četbu, to je setba moudrosti 

Udělej si čas na snění, to tě povznese ke hvězdám. 
Udělej si čas na to, abys projevil přátelství, to přináší radost. 
Udělej si čas na lásku, to je radost ze života. 

Udělej si čas na spokojenost, to je hudba duše.  

 

Dovolte mi všem popřát klid v duších v závěru roku, 
mnoho sil do roku příštího, dost času na popovídání s 
dětmi. Všechno nejlepší, hodně zdraví, štěstí a hodně 
radosti z Vašich dětí. 
   

   Pavla Hřebcová za mateřskou školu. 
 
Lampionový průvod 
 

Ve čtvrtek 14. listopadu jsme se společně se žáky základní školy vydali na lampiónový průvod obcí. 
Sraz všech účastníků byl v 17 hodin před základní školou a odtud se průvod vydal obcí směrem ke 
kostelu, kde si děti hrály na honěnou s rozsvícenými lampiony. Poté se průvod odebral zpět 
k základní škole, kde bylo ukončení celé akce. 
 
Dětská výtvarná soutěž 
 

Naše mateřská škola se zúčastnila dětské výtvarné soutěže „Knihovna v noci“, kterou vyhlásila 
Městská knihovna Přeštice. 
Děti měly za úkol namalovat nebo vyrobit, jak vypadá knihovna večer a v noci. Do této soutěže jsme 
vybrali společnou práci, na které se podílela Nikol Petrů a Eliška Písařová. Dne 6. listopadu se sešla 
porota ve složení Mgr. Dana Hanušová, Jana Bošková a Blažena Baráková, aby posoudila 
odevzdané výtvarné práce a rozhodla. V kategorii společných prací se umístila naše mateřská škola 
na 3. místě. Tímto oběma děvčatům blahopřejeme.  



Slavnostní vyhodnocení a předání cen se uskutečnilo v sobotu 30. listopadu v městské knihovně 
v rámci celostátní akce „Den pro dětskou knihu“. 
Městská knihovna Přeštice děkuje všem soutěžícím za jejich krásná a nápaditá výtvarná díla. 
Výstava je nainstalována v přízemí knihovny a můžete si ji prohlédnou až do Vánoc. 
 

 
(na fotografii zleva – Nikol Petrů a Eliška Písařová) 

 
 
Příchod čerta a Mikuláše 
 

V naší školce se připravujeme na příchod čerta a Mikuláše. Při rozhovoru s dětmi nad otázkou, jak 
se těší na příchod čerta s Mikulášem odpověděly takto: 
Andrejka: „Čertovi musíme povědět básničku nebo zazpívat 
písničku.“ 
Honzík: „Přinesou mi dobrůtky a neudělají mi nic.“ 
Pavlík: „Mikuláš dává sladkosti a čerti samé uhlí.“ 
Tomáš: „Anděl má křídla bílá. Je hodně bílej, obličej má jako 
lidé.“ 
Adélka, Nikolka, Růženka, Tomáš: „Čert je černý a černohnědý, 
je rohatý, je špinavý a ošklivý. Někdy je zlý, někdy hodný. Má 
ocas a kopyto. Jí myši a děti. Bojí se Káči, protože je hubatá. Má 
řetěz na zavření pytle.“   

Bc. Eva Bradová 

 



 
ZE ŠKOLY 
 
Čertí školička – hledání čertovského štěstíčka 
Letošní čekání na čerty jsme si zpestřili tím, že se na několik dní naše školička proměnila ve 
školičku pro malé čertíky a čertice. Srdíčka malých pekelníků zahořela pro pekelnické hrátky hned 
po příchodu do třídy. Zadní část první třídy se totiž po ránu před jejich příchodem proměnila v peklo 
a to doslova.  Za červenou pavučinou bublal pekelnický kotel, všude se válelo uhlí, brambory a 
ořechy.  Na zemi ležel vzkaz na červeném ohořelém papíru, na kterém bylo napsáno: Do pekla 
můžete vstoupit jen za odměnu. Někteří malí čertíci věřili, že ve škole byli přes noc opravdoví čerti, 
kteří nám přichystali překvapení. Nikdo se ale nebál, všichni se těšili na to, až bude povolen vstup do 
pekla. Protože všichni svědomitě plnili pekelnické úkoly, nejstarší čertice vstup do pekla povolila 
hned první den.  
Čertí školička pokračovala samozřejmě i odpoledne. Protože jsme návštěvu opravdových čertů měli 
před sebou, někteří z nás doufali, že si čerty na poslední chvíli udobří nějakým dobrým skutkem, 
nejlépe tím, že pro čerty něco dobrého uvaříme. První odpoledne jsme přichystali čertí zapečenou 
pomazánku. Vonělo to tak, že čertíci neodolali a všechno jako vždycky snědli. Druhý den jsme pekli 
prasátka pro štěstí. Pravdou je, že to odpoledne převládala spíš bílá barva, než černá, protože mouka 
byla skoro všude. Prasátko nezbylo ani jedno, jak taky jinak, vždyť ti malí čertíci seděli při každém 
pečení u trouby a netrpělivě čekali, až se upečou. Poslední den byl připraven čertí trojboj, hod 
bramborem, sbírání ořechů poslepu a přenos pytle s pekelnickým štěstím. Doufám, že si všichni 
čertíci a čertice čertí školičku pořádně užili.  
 
Vánoční besídka 
Přípravy na vánoční besídku neohrozilo ani to, že škola byla plná čertů. Všichni se snažili naučit se 
to, co bylo potřeba k vystoupení – text na scénku, básničku, písničku. Každý chtěl podat co nejlepší 
výkon, což se podařilo. Také při vyrábění dárků na prodej přidal každý ruce k dílu. Pomáhaly nám i 
bývalé žačky Nikolka Zrelicová a Anetka Kůsová, které nás pravidelně navštěvují. Nepomáhaly nám 
proto, že bychom přípravy nezvládali, přišly se na nás podívat a hned se s chutí a ochotou zapojily. 
„Slečny, za všechny kolegyně Vám za pomoc děkuji“. Ještě bych chtěla poděkovat za všechny 
dospěláky ze školy pracovníkům obecního úřadu za skvělou přípravu sálu a panu Raddovi za 
ozvučení celého programu. „Děkujeme, velice si Vaší práce a pomoci vážíme.“ 
 
Sbíráme víčka pro Lukáše 
Sběr papíru a víček už v naší školičce probíhá několik let. Peníze, které za starý papír a víčka 
dostaneme, využíváme tradičně tak, že je použijeme při placení například vstupného do ZOO a 
Dinoparku, jak tomu bylo v minulém školním roce na školním výletu. Snažíme se tak motivovat děti 
ke sběru a třídění odpadu.  
Dalším dobrým důvodem v letošním školním roce je sběr víček pro Lukáše. Lukáš je kluk, který 
místo toho aby chodil na střední školu, zažíval běžné radosti a starosti mladého člověka, bojuje 
s vážným onemocněním míchy, které způsobilo ochrnutí těla od pasu dolů. Potřebuje spoustu 
zdravotních pomůcek a nákladnou léčbu. Rozhodli jsme se proto všechna sebraná víčka věnovat 
Lukášovi. Sbírku víček organizuje jeho maminka, se kterou jsme se spojili. Všem, kteří se sběrem 
víček pomohou a odevzdají je buď do školy, do obchodu v Řenčích, na obecní úřad do Víčkožroutky 
mnohokrát děkuje nejen Lukášova maminka, ale i my všichni ze školy - děti i dospěláci.  

 
Jana Přibáňová 

 



Projekt Vesmír 

 

V pátek 13. prosince jsme měli projekt Vesmír. Rozdělili jsme se do třech skupin 

a každá skupina přistála na jiné planetě. Byly to planety: Venuše, Saturn a Mars. 

Potom každá skupina dostala pracovní listy. Ty jsme vypracovali a za odměnu jsme 

si vyrobili souhvězdí Kasiopea. A pak jsme dostali křížovku. Vám ji dáme také! 

Jak si poradíte? 

 

 

        

         

       

      

  

      

     

         

     

      

 

 

 
1. PLANETY JSOU VE __________. 
2. VYRÁBĚLI JSME SOUHVĚZDÍ __________. 
3. NEJVĚTŠÍ PLANETA JE __________. 
4. V NOCI JSOU NA NEBI VIDĚT ________. 
5. BLÍZKO ZEMĚ JSOU PLANETY: ______ A MARS. 
6. NA PLANETĚ _______JE ŽIVOT. 
7. 23 .ZÁŘÍ JE _________ROVNODENNOST. 
8. MÁME NOC A ______. 
9. OKOLO ZEMĚ OBÍHÁ ______. 

 
(Správnost tajenky si můžete zkontrolovat na školních webových stránkách 
www.zsrence.cz) 

LENKA HRUBÁ, NATÁLIE RADDOVÁ, PETR ŠPELINA 
(žáci 5. ročníku) 
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